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Referat bestyrelsesmøde torsdag den 17.august 2023 kl.17 til 20  
 
Deltagere: 
Bestyrelsesmedlemmer: 

Nynne Christensen (Næstforperson og mor til Louie på Mælkebøtterne), Louise Buxbom (mor til Hugo på Bellis), Maj Vadskjær 

Hjordt Hansen (mor til Martha på Bellis og Ingeborg på Anemonerne), Mette Gothardt Lundh (mor til Hans på Violerne og Esther på 

Anemonerne), Anna Brinch (mor til Alberte på Bellis, og Oskar på Violerne), Søren Henriksen (far til Noura på Smørblomsterne), 

 

Personalerepræsentanter: 

Mette Mollerup (pædagog på Violerne), Sanne Pedersen (pæd. medhjælper på smørblomsten),  

 

Bestyrelsessuppleanter: 

Søren Henriksen (far til Noura på Smørblomsterne), Merle Strand Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne). 

 

Martha Fonden: 

Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden)  
 

Sekretær og leder 

Henrik Mortensen  

 

 

Afbud:  
Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden), Merle Strand Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne). 
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Emne (ansvarlig) 

 
 

 
Hvad skal vi udrette? 

 
referat 

 
Relevante 

dokumenter  

1. Godkendelse af 
referat fra den 
15.juni 2023 

 Referatet blev godkendt uden Kommentarer 

Referat 

bestyrelsesmøde 15.juni 2023.pdf
 

 

2. Nyt fra bestyrelsen Nyt fra bestyrelsen, (f.eks. skur) og 
drøftelse om hvad bestyrelsen gør når 
Charline fratræder.  
Vi skal sige farvel til Charline, snøft 
snøft…  
 

Børnehaven har fået plads i Johns nye skur, så de 
kan have deres lege-kasser tæt på aktiviteterne.  
Når vi får ny legeplads i 2024, vil vi forsøge at få 
et lille skur til børnehavens legetøj/aktiviteter.  
Børnenes egne cykler, skal parkeres ude foran i 
cykelstativet på Brohusgade.  
 
En samlet bestyrelse, fik sagt pænt farvel til vores 
afgående forperson Charline. Hun har i de sidste 
10 år sat sit tydelige præg på den fantastiske 
udvikling Martha Hjemmet har haft.  
Tak til Charline!! 
 
Til november, når bestyrelsen konstituerer sig 
selv, vil bestyrelsen vælge en ny Forperson. Indtil 
da blev Maj enstemmigt valgt som forperson – et 
stort tillykke til Maj og Martha Hjemmet.    
 
Der er følgende på valg fra bestyrelsen: 
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Maj, Søren og Anna 
Tre ledige suppleanter pladser til bestyrelsen.  
 

3.  Nyt fra Martha 
Fonden 

Fonden er en vigtig del af Martha 
Hjemmet, dels som udlejer af bygningen 
Brohusgade. Men i lige så høj grad ved at 
understøtte det gode børneliv på Martha 
Hjemmet og på Nørrebro.  
 

Jørgen var fraværende ved dette punkt.   

4. Høstfest 
7.september kl.15 til 
17:30 

Koordinering og planlægning af 
høstfesten – særligt bestyrelsens 
kagebod. 
 

Evaluering fra sidste år 
”Vi anbefaler derfor at vi næste år har én samlet 
høstfest, men hvor den store kagebod afløses af 
konceptet hvor kagerne kom ud på bordene.  
Dejligt med opdeling i vug og bh.  
Fedt med fællessang, og rigtig god ide med foto 
til sangen – den gentager vi næste år!” 

Cupcake fungerede godt 

 

Tidspunkt 15 – 17:30 
Mad: chilli sin carne 
Underholdning: ved børnehaven, sang i vug og 
klovn til børnene.  
Indvilgelse af de nye skuer, Fonden kommer 
måske og klipper røde snore over.  
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5. Budget 2023  
 

Henrik informerer om budget 2023, og 
der vil være mulighed for at spørge ind til 
dette.  
Henrik fortæller om forskellige 
muligheder for at hente de 100.000 kr. 
BUF har skåret i 2023. 
 
 

Vi bliver nødt til at bruge noget økonomi, så vi 
kan få opgraderet børnenes legemiljø på stuerne. 
Her er der foreløbig afsat omkring 50.000 kr.  
Besparelsen fra BUF på omkring 100.000 kr, bliver 
svær at hente ind. Men det bedste bud er at 
sætte minimusnormeringen ned med 7 timer, så 
stillingerne fremadrettet kun er på 30 timer om 
ugen. Det er omkring en time mindre til hver 
stue.  
Alternativt skal der spares på vikarforbruget, ca. 
10.000 kr. om måneden. Eller vi kan tage lidt flere 
pædagogstuderende ind, i stedet for faste pæd. 
medhjælpere.  
Vi kan også øge ”indtjeningen” ved at tage ét 
ekstra vuggestuebarn ind.  
 
Henrik forventer at hvis minimumsstillingen går 
fra 37 til 30 timer om ugen, og med det ekstra 
midler til opgradering af læringsmiljøet - vil vi 
komme ud med et lille underskud på omkring 
50.000 kr.  
 
Bestyrelsen tog Henriks beretning til efterretning.  
 

 

Budget august 

2023.pdf
 

 
 

6. Nyt fra afdelingerne At bestyrelsen har en føling med hvad 
der rør sig i huset. 
Pædagogiske tiltag. 

Børnehaven: 
Skolehaven, hvor der snart skal høstes. Temaer, 
vand på Smørblomsterne.  
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Nye ansættelser, sygdom og folk der er 
stoppet.  
 

Modtagelse af nye børn og forældre i børnehaven 
Stemningen er god, og de nye medarbejdere er 
faldet rigtig godt til.  
Lise er begyndt som sporskifte pædagog på 
Valmuerne. Lea er rykket fra Børnehaven til 
vuggestuen.  Peter er ny pædagog på 
Mælkebøtterne.  
Ida er ny pædagog på Bellis stuen.  
Vuggestuen:  
Fokus på nye børn, indkøring i vuggestuen.  
De har forsøgt med Etageopdelt tema, som noget 
nyt – det tegner godt.  
 

7. Forældremøde den 
10.oktober 

Vi drøfter Forpersonens beretning, og 
valg til bestyrelsen – hvor mange 
mangler vi, hvem er på valg? 
Mie og Charline er stoppet 
  
 

Følgende er på valg: 
Maj, Kirsten fra bestyrelsen 
Søren og Anna som suppleanter 
 
Maj og Nynne holder Forpersonens beretning, 
Henrik sender input.  
Nynne står for valg til bestyrelsen? 
 
Køkkenet kan evt. præsentere sig til 
forældremødet.  

 

8. Pædagogisk 
tilsynsdialog den 
29.august kl.8:30 til 
12:30 

En repræsentant fra bestyrelsen skal 
deltage i den faglige dialog med den 
pædagogiske konsulent.  
 

Nynne har tilbudt at deltage, det skal nok blive en 
spændende dialog. 

 



 
 

6 

 

9. Forældrenetværk V/ 

Maj  
”Netværket har til formål at give 
forældre til børn på Martha Hjemmet 
mulighed for at arrangere aktiviteter til 
gavn for børnelivet i institutionen” 
 
Maj informerer.  
 
Tøjbyttebod V/Anna og Louise 
 

 
Lys er tændt om aftenen/natten i porten, Henrik 
snakker med John. 
 
 
Der er lige blevet ryddet op, da der er afleveret 
meget tøj.  
 
Måske vi skal sende et nyhedsbrev ud til alle 
forældre, hvor de opfordres til at melde sig til 
Facebook forældrenetværket.  
 
 

 

10. Rekruttering og 
tilknytning af 
pædagoger på 
Martha Hjemmet. 
 

Rekruttering af pædagoger er en 
stigende udfordring, som vi bliver nødt til 
at forholde os til. Vi fortsætter drøftelsen 
fra sidst.   
 
Kunne sundhedsordning være en 
mulighed, for at fastholde personale på 
Martha Hjemmet? Henrik fortæller om 
de økonomiske konsekvenser.  
 

Hvis vi i fremtiden skal kunne rekruttere, og ikke 
mindst fastholde gode medarbejdere, vil en 
sundhedsordning være et attraktivt instrument i 
den kamp. Vi kan, modsat de kommunale 
institutioner, godt tegne en sundhedsordning.  
 
En sundhedsordning vil sikkert også betyde et 
lavere sygefravær, da syge medarbejdere kan 
komme hurtigt tilbage på arbejde.  
 
Henrik har undersøgt de økonomiske 
konsekvenser af en evt. sundhedsordning.  
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Den samlet pris bliver omkring 300 kr. pr 
medarbejder. For 40 ansatte vil det være 160.000 
kr. om året.  
 
Det er mange penge, og penge der skal gå fra 
noget andet.  
 
Henrik har haft ønsket om sundhedsordning op i 
FOBU´s bestyrelse, og her var der er meget 
positiv holdning til at FOBU på en eller anden 
måde skulle gå ind på det marked.  
 
Man kunne forestille sig mange forskellige 
finansieringsmodeller, og det er derfor Henriks 
forslag at vi afventer FOBU´s udmelding, og 
undersøger marked for sundhedsordninger.  
 
Dette punkt tages op næste gang.  

11. Evt.   
 
 

Forslag fra Maj: Hvad med at forældre afleverer 
brugt legetøj, og møbler til Martha Hjemmet.  
Så kan personalet selv sortere i det.  
Henrik vender tilbage til Maj, om hvad vi kan 
bruge.  
 
Forslag fra Mette:  
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Bestyrelsen kunne male en fredag aften, evt. med 
lidt vin og pizza. F.eks. den 22.september eller 
29.sep.   
Henrik snakker med John om hvor der kan males, 
og om han kan dække af for forældre 
 
Maj forsøger at skaffe en fotograf.  
 

12. Næste møde Forældremøde/valg til bestyrelsen 
den 10.oktober 
Næste bestyrelsesmøde er tirsdag 
den 14.november – hvor den nye 
bestyrelse skal konstitueres.  
 

 
 
 
 

 

 
Som forstået 
 
 
 
Maj Vadskjær Hjordt Hansen Henrik Mortensen  
Forperson   Sekretær og leder 


